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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-05-20, § 7 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 20 maj kl 17.00 – 18.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 20 maj 2014 

  

 

Per Ankersjö Katarina Luhr Åsa Wester 

 §§ 1-28, 30-34 § 29 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden §§ 1-28, 30-34  

 

Jonas Nilsson (M)   

Per Ola Bosson (M)   

Nils Ingelström (M)    

Åsa Wester (S)  

Fredrik Canerstam (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP) §§ 1-28, 30-34  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) för Torbjörn Erbe (M) 

Eva Runvald (M) för Helena Levy (M) 

Magnus Liljegren (FP) för Frida Johansson Metso (FP) 

Clara Lindgren (MP) för Katarina Luhr (MP) § 29 

Maria Brogren (C) för Mats E.P. Lindqvist (MP) § 29 

Charles Berkow (MP) för Mikael Magnusson (S) §§ 1-24, 26, 28-34 

Clara Lindgren (MP) för Mikael Magnusson (S) §§ 25, 27 

 
Ersättare:  

Viktor Strååt (M)  

Ola J Hedin (FP)  

Maria Brogren (C) §§ 1-28, 30-34 

Clara Lindgren (MP) §§ 1-24, 26, 28, 30-34 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Håkan Andersson, Gustaf 

Landahl, Anna Edström, Christer Edvardsson, Sandra Hedqvist, Daniel 

Selin, Anna Sennström, Kristofer Stjernqvist, Maria Svanholm, Emily 

Tjäder, Malin Täppefur och Pia Winbladh Högfors samt 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-31, 33-34 och 

borgarrådssekreteraren Albin Ring. 
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 § 7 

Tertialrapport 1 2014 för miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Dnr 2014-5837 
 

Beslut  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

 förvaltningens förslag till tertialrapport 1, samt överlämna 

 den till kommunstyrelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

 förvaltningens förslag till omslutningsförändring med 9,6 

 mnkr för minskade kostnader och intäkter för externt 

 finansierade projekt. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

 förvaltningens förslag till rapportering för uppföljning av 

 delmål i miljöprogram 2012-2015 som nämnden har eget 

 eller delat uppföljningsansvar för enligt bilagorna 2.1 och 2.2. 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

 paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas 

Nilsson m.fl. (M) och Magnus Liljegren (FP) enligt följande: 

 

Att komma till rätta med luftkvaliteten i staden är stadens 

mest prioriterade lokala miljöfråga. Staden har redan infört en 

rad verkningsfulla åtgärder, såsom dubbdäcksförbud och 

dammbindning, och arbetar kontinuerligt med att inventera 

och testa nya lösningar. Under innevarande år kommer också 

en hastighetssänkning till 30 km/h att prövas för de gator som 

lider av luftkvalitetsproblem. Försöket med dammbindning 
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har sedan i höstas utökats till att omfatta 34 gator med höga 

halter av PM10 och sopningen av stadens gator har i år 

påbörjats en månad tidigare än vanligt. 

 

Därför är det mycket glädjande att se att detta också ger 

resultat. Miljöförvaltningens prognos tyder på att vi kommer 

att klara miljökvalitetsnormen för PM10 år 2014. I 

kombination med den lokala dubbdäcksavgift som regeringen 

nu utreder börjar vi därmed närma oss ett läge där även 

partikelproblematiken kan läggas till raden av 

luftföroreningar som staden bekämpat. 

 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. 

(MP) enligt följande: 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har ett stort ansvar för en 

långsiktigt hållbar stad och för att stadsmiljön ska vara 

hälsosam för invånarna som vistas där. Det är därför 

problematiskt när nämnden missar att uppnå sina uppsatta mål 

eftersom detta leder till att invånarna i ett flertal fall får en 

mindre hälsosam miljö än vad som skulle kunna uppnås. 

Exempel på områden som inte uppfylls är t.ex. 

radonmätningar i förskolor och skolor, förbättring av 

vattenkvalitet i sjöar och vattendrag och arbetet med att uppnå 

miljökvalitetsnormerna för luft. Vi anser att det är speciellt 

viktigt att se över de områden där nämnden bedöms missa 

målen och att ta fram åtgärdsplaner för hur målen ska kunna 

uppnås. Vi ser även stora problem i hur mark- och 

vattenområden skyddas eller kompenseras vid intrång eller 

exploatering. Vid ökat byggande finns risken att stora ytor 

med ekologiskt särskilt betydelsefull natur kommer att 

försvinna, vilket vi vill undvika i allra största grad. Att inte 

heller motsvarande förstärkningsåtgärder eller 

kompensationsåtgärder utförs på ett tydligt och jämförbart 

sätt är ett stort problem som måste åtgärdas t.ex. genom att 

tydliga och uppföljningsbara instruktioner tas fram. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Wester m.fl. (S) enligt följande: 

 

Detta ärende hade givetvis sett annorlunda ut om den större 

socialdemokratiska budgeten hade fått gälla. Nämndens 

förebyggande arbete, liksom kommunens proaktiva och 

pådrivande miljöarbete, som ju till stor del också ligger på 

miljö- och hälsoskyddsnämnden, hade fått ett betydligt större 

utrymme och resurser.  

 

Oklarheterna när det gäller det viktiga arbetet med 

Kemikaliecentrum måste klaras ut. Det är oroande tecken att 
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detta för stockholmarna viktiga arbete ska belastas med av 

oplanerade kostnader till nackdel för verksamheten.  

 

Flera mål nås inte, vilket betyder att arbetet med dessa 

behöver ökas för att kunna nås, exempelvis de allt för höga 

kvävedioxidhalterna på stadens gator, att radonarbetet inte går 

tillräckligt snabbt, men också arbetet med 

vattenkvalitetsfrågorna, och arbetet med miljögifter behöver 

ha en högre takt. 

 

Stockholm har där utöver en gigantisk uppgift decennierna 

framöver att göra först stadens egen organisation och sedan 

nå målet att hela Stockholm ska bli fritt från fossilbränslen – 

ytterligare kraft behöver läggas på detta långsiktiga arbete. 

Därutöver måste mer kraft och resurser läggas på att 

underlätta för det kraftigt ökade bostadsbyggande vår stad och 

region behöver.  

 

Det är tydligt att miljöförvaltningens ansvarsområden och 

arbetsbörda ständigt ökar men de ekonomiska resurserna inte 

möter upp behoven i samma takt. Detta motsvarar inte våra 

förväntningar på ett miljöarbete i ”världsklass” även om 

förvaltningen gör ett mycket beundransvärt jobb inom de 

ramar som finns. 

 

Förvaltningen bedriver sammantaget ett imponerande arbete 

och det är mycket glädjande att de personer och aktörer som 

möter förvaltningens tjänstemän i mycket stor utsträckning är 

nöjda. Miljöförvaltningen har en nyckelroll för att göra 

Stockholm långsiktigt hållbart. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Kristofer Stjernqvist 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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